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Životopis vypracovaly žákyně Veronika Macháčková, Eliška Sysrová, Anna Poláčková, 
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Životopis paní Jaromíry Hradecké 

 
Jaromíra Hradecká (rozená Vrbická) se narodila           

16. 10 1938 v Kyšperku, dnešním Letohradě. Dětství měla 
krásné. Žila společně s rodiči a mladším bratrem v domě u 
hlavní silnice, blízko školy. Otec pracoval jako truhlář ve svojí 
dílně a matka byla v domácnosti. Bratr se později vyučil nástrojářem. 
 

První třídu základní školy nemohla navštěvovat kvůli druhé světové válce. 
Škola v té době sloužila jako nemocnice pro raněné vojáky, a proto si pro úkoly 
musela chodit ke své třídní paní učitelce do divadla (dnešní Spartak budova). Ve 
škole ji velice bavila hudební výchova, a proto není divu, že její vysněná střední 
škola byla konzervatoř v Pardubicích. Jaké ale bylo překvapení, když ji hned 
první den nástupu do školy řekli, že její škola byla zrušena. Musela proto 
nastoupit na gymnázium v Králíkách a absolvovat tak každodenní dojíždění 
z Letohradu. 
 

Po maturitě se rozhodla pro studium na vysoké škole chemické v 
Pardubicích. Během studia se vdala. Díky tomu pak po dokončení studia 
nemusela odejít pracovat do pohraničí. 
Krátce po svatbě se její manžel stal účastníkem vlakové nehody ve Stéblové. 
Cestoval v prvním vagonu, na který najela protijedoucí lokomotiva a jeho to 
z vlaku vyhodilo na pole. Dva dny trvalo, než se Jaromíra dozvěděla, že je její 
manžel naživu. Byly to ty nejdelší dva dny v životě.  
 

Po ukončení studia na vysoké škole nastoupila do zaměstnání v Ústavu 
syntetických pryskyřic a laků v Pardubicích. Novou životní etapu představovalo 
narození dvou dcer a odstěhování zpět do Letohradu. Musela si také najít novou 
práci. Podařilo se ji to ve výzkumném ústavu v České Třebové. 
 

Po celý život byl jejím koníčkem sport. Už její děda byl přítomen při 
zakládání Sokola v Kyšperku. Své děti vedla ke sportu, i její manžel sport 
miloval. Proto není divu, že v roce 1992, při obnovení tělovýchovného spolku 
Sokol se s manželem rozhodli pokračovat v jeho vedení. Od té doby stále 
aktivně předcvičuje a vozí medaile ze soutěží. Na své práci nejvíce miluje 
rozzářené oči dětí, když je cvičení baví a užívají si to. 
 

 


